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Nr. 1 - 2022 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Torsdag den 18.01 2022  

kl. 17.15-19.45 

I PM2 

 

 

 
Afbud: Ingen 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang: Sang udgår i nogle måneder pga. Corona 

Sang næste møde:  

  

Referat:  

  

1/22  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 9.12.2021.     

 

90/21 Der mangler fleres kommentar til forslaget om 

udelte klasser fra 6 kl. – 7 kl.  

Jørgen, Lasse og Pernille har drøftet dette punkt til 

dagsordensmødet. De blev enige om, at vi skal bruge 

det næste år på at drøfte det. Vi har besluttet at 

invitere nogle lærere med til drøftelse af punktet. SB 

foreslår, at de elever, der går i 6 kl. næste år, får at 

vide ved skoleårets start, at der muligvis er en 

forandring på vej fra skoleåret 2023-2024. 

Ordstyrer 5 min  

  

  

2/22  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne - Eleverne er utilfredse med, at de skal have 

skoene af, det er koldt og gulvet er beskidt. 

- Bodens kvalitet er forringet. PR: I byggeriet var 

det ind tænkt, at børnehavens køkken skulle 

levere mad til os. Men det har de ikke kapacitet 

til. Vi har pt ingen løsning på den udfordring, 

men vi prøver at finde på noget, når Coronaen 

er stoppet. 

- Eleverne er trætte af, at de skal ud i hvert 

frikvarter 

b) Ledelsen Mellemtrinnet:  

- 2 nye elever på vej 

- Vi er ramt at Covid på personalefronten og på 

undervisningsdelen. 

Indskolingen:  

- Corona har fyldt meget og en klasse er 

          ramt særligt hårdt.   

- Når børnene går til frikvarterne, klumper de 

sammen ude ved døren, det tager tid at tage 
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sko og jakker på, det er svært for de klasser, 

der har garderobe ved døren. Frikvarterne 

fungere godt, når de er kommet ud. Vi finder en 

vej i det.  

- 3 årgang spiller pc spil rigtigt meget, og 

kommunikationen børnene imellem er ikke helt 

så positiv. Det har givet udfordringer i julen og 

ved børnenes tilbagevenden til skolen. Vi har talt 

om at lave en forældre/børn aften, som kommer 

til at omhandle, hvordan man færdes på de 

sociale medier.  

Udskoling:  

- Politiet har været på besøg, det var refleks    

eftersyn. Der var ingen, som kunne mønstre en 

klasse hvor alle havde reflekserne i orden. Så 

Anette tog politiet med ned til Keld, som straks 

kunne finde en klasse. 

- Er i dialog med John Hansen om tilbud i 

ungdomsskolen. 

- Har haft kontakt til John vedrørende nogle unge 

mennesker, der leger kvælningsleg. Der er fokus 

på det – og de pågældende elever er fundet og 

forældre orienteret. 

- John Hansen har sendt en artikel vedrørende de 

video, der ligger på Tik Tok om kvælning. 

- Revisitation i dag, og det er forløbet godt. 

- Fagfordeling er i gang 

- Vores 5 værdier er blevet drøftet på 

afdelingsmødet i dag. Vi er ikke færdig. 

SFO:  

- 4 syge med Covid, 3 er vendt tilbage. 

- 2 nærkontakter, 1 er vendt tilbage 

- Forældrene til kommende børnehaveklasse har 

fået tilsendt indskrivningsbrev i fredags. 92 

breve er sendt ud. 

- Vi mangler en del børn i børnehaveklasserne, de 

er nærkontakter. 

SFO 2:  

- Vores medhjælper i USU og SFO 2 rejser til 

vinterferien og vi har fået en ny god 

pædagogmedhjælper. 

 

Ledelsen:  

- Eleverne i specialklasserækken gennemgås en 

gang om året til revisitationsmøde. 

Revisitationen handler om at finde ud af, om der 

nogle af eleverne, der kan sluses over i almen, 

og så handler det om at afklare, hvilke elever, 

der har brug for taxakørsel. Vores børn er 

velplaceret i specialklasserne – og der træffes 

gode aftaler om de elever, der kan udsluses til 

almenklasser. Der var ingen overraskelser i 

revisitationen.  

- Fremtiden er, at der bliver færre og færre elever 

som kommer i specialklasse. 

 15 min  
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Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter IMC: Tak for julegave til medarbejderne. 

CA: Der har været lidt udfordringer med pauserne i 

starten af året. Da vi skulle holde øje med vores elever 

hele dagen, så de ikke blandende sig med hinanden. 

Det har vi fået ændret, så vi har mulighed for at få en 

pause. 

 

b) Forældrevalgte Christian:  

- Flotte kopper. 

- Christian tilbyder sig til at hjælpe, hvis der bliver 

møder/udvalg vedrørende boden eller sko. 

 

c) Formanden Jørgen har sendt en mail til skolebestyrelsen om 

mobilitetsplanen, den vedrører blandt andet cykelstier, 

trafik og busplan. 6/2 kommer det i høring. SB 

indsender et høringssvar. Pernille og Jørgen udarbejder 

et høringssvar. 

10 min  

  

  

4/22  

Opsamling på Corona-situationen 

 

PR:  

- Indtil dato har der været 78 elever og 11 

medarbejdere syge med Covid i januar måned. 

Det må være meget svært for familierne at få 

det til at hænge sammen. 

- Vi har flere medarbejdere, der har været meget 

syge af Covid.  

- Det virker ikke til, at eleverne bliver så voldsomt 

syge af Covid – men det er meget forskelligt. 

- Det begynder at knibe med at kunne vikardække 

alt undervisning. Det betyder at nogle store 

elever får lidt mere fri. 

- Valgfag er lukket. Vi giver flere timer til fagene i 

løbet af marts/april.  

PR 10 min  

  

  

5/22  

Drøftelse af SFO1 og SFO2. Vi har gode 

SFO’er. Hvordan kan vi gøre dem 

endnu bedre? 

SFO 1 i tal: 

2012=278 børn  

2019=263 børn, hvilket er 90,3% af indskolingens 

elever. 

2022= 189 børn, hvilket er 73,4% af indskolingens 

elever. 

SFO 2 i tal: 

2012=22 børn 

2019=20 børn 

2022= 24 børn.  

SFO har diskuteret hvad den store nedgang kan 

skyldes. Først og fremmest har Covid betydet meget. 
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Mange forældre har arbejdet hjemme, og da det er dyrt 

at gå i SFO, har forældrene valgt at melde deres børn 

ud. Flere af børnene er begyndt at komme igen. 

Tilbagegangen i SFO er også gældende for de andre 

SFO’er i kommunen. 

På SFO´s afdelingsmøde har vi talt om, hvad SB kunne 

hjælpe os med at få en endnu bedre SFO. SB kunne 

hjælpe med at påvirke politikkerne til at lave en bedre 

normering og afkorte skoledagen, så der bliver mere tid 

til fritidsdelen. På den måde kan vi få mere tid i SFO, så 

vi kan gå i gang med de større projekter, som vi gerne 

vil.  

Vi vil gerne have genindført forældrekaffe, kunne nå at 

bage/lave mad med børnene, lave rollespil, ler projekt, 

cirkus, strikkeklub med bedsteforældre, tage på 

længere ture ud af huset, skøjtehal, naturskolen, 

svømmehal osv. Det er ikke ideer vi mangler, men 

derimod mandskab og længere åbningstid. 

SFO´s mål og indholdsbeskrivelse skal revideres, den er 

lavet i 2020. Flere af de strategiske mål skal indgå. I 

første omgang mødes IMC, PR og SH omkring målene. 

SFO nedsætter en arbejdsgruppe. 

- SB har for flere år siden bestemt, at vi skal have 

en mini SFO. Den har ind til nu, været betalt at 

den store SFO. Men vi har lige indgået en aftale 

om, at den bliver en del af specialbudgettet. 

- SB: Der er ønske om forkortet skoledag, måske 

bliver alle frikommuner og vil måske af den vej 

kunne give en kortere skoledag. 

Spørgsmål til skolebestyrelsen om, hvad synes SB om, 

at vi arbejder for kortere skole dag. Sættes på som 

punkt næste gang. 

- AN Det SFO lider under er leg og læring, som 

blev indført med den nye skolereform. SFO er 

blevet snigløbet. Arbejdet skal kunne ses og 

måles, der er læring i leg, men hvordan måler 

man det. 

- SB Hvad er gennemsnitsbesøget i SFO i dag. 

Hvor lang tid har i til at lave kvalitetstid i. Tages 

op på næste møde. 

- KS: PLF for indskoling omhandler også SFO. Mål 

og indholdsbeskrivelser findes ikke på ret mange 

skoler, det har været nedprioriteret. 

- Positivt at SFO får fokus på SFO. Leg og læring 

eller pasningsordning. 

- Det skal ikke være en pasningsordning eller en 

skole i skolen. Vi taler om, at værdisætte ”de 

bløde værdier”  

- Hvordan kan man gøre os mere synlige, brande 

os. 

- Forslag om, at vi skal finde et andet navn til 

SFO.  

- IMC foreslår at vi laver et årshjul for SFO. 

Pkt til næste gang: samarbejde med børnehaven. 

 

Bilag var vedlagt dagsordenen  

Alle 15 min  
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Høringssvar til kvalitetsrapporten - Der er mange steder, hvor Hærvejsskolen klare sig 

dårligere end de andre skoler i det seneste skoleår. 

Sådan har det ikke været tidligere. 

- Drengene klare sig dårligere end pigerne – og sådan 

er det på de fleste skoler. 

- Der er et fald i karaktererne. 

- Positivt, at alle elever fra almen er gået til 

afgangsprøve. Der er flere der ikke går til 

afgangsprøver på de andre skoler. 

- Vi ligger under gennemsnittet i tysk.  

- Den Sociale trivsel er blevet bedre i løbet af de sidste 

2 år. 

- Faglig trivsel er blevet bedre 

- Bedre oplevelse af støtte fra lærerne. 

- Vi bliver målt på afgangsprøven fra sidste sommer. Og 

der havde vi to meget store 9. klasser. 

- De nationale test er meget fine. 

- Kompetencedækning ligger ok. 

Hvorfor klarer vi os så dårligt i tysk? 

Flere elever er skoletrætte, når de når til 7 klasse. De 

lange skoledage spiller en stor rolle. 

Det kræver mange ressourcer.  

Det kan være svært at se mening i faget tysk, når man 

knap har ressourcer til at komme igennem en skoledag. 

Hvad gør vi for at højne tysk? 

Der findes mulighed for at få tilskud til at etablere 

udveksling med Tyskland. Man kan få støtte til entré og 

bus m.m. – og det har flere klasser planlagt med både 

her i foråret og næste år. 

Høringssvar vedrørende kvalitetsrapporten: Vi mangler 

en præcisering af, hvad vi skal svare på. 

 

PR udarbejder udkast til høringssvar og sender til hele 

skolebestyrelsen. 

Høringssvar 

kvalitetsrapport.docx
 

 

Pernille og alle 10 minutter  

  

  

Pause med spisning 

10 minutter 

Tak for dejlig mad 
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Økonomi – foreløbig opsamling på 

regnskab for 2021 – og konsekvenser 

af det positive resultat i forhold til 

budget 2022. 

Gennemgang af budget ved Pernille. 

Budget er klar til uge 6. 

Vi ansætter lærere og pædagoger. 

I forhold til SFO, så bliver mini SFO betalt af 

specialcenteret. Budget pkt til næste gang. 

PR 15 minutter  
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Revidering af princip for 

undervisningens organisering. 

SB har besluttet at slette princippet. 

Bilag var vedlagt dagsordenen.  

PR og alle 10 minutter  

  

  

9/22  

Valg til skolebestyrelse Vi mangler en person til SB. Libbie kan muligvis lave et 

lille opslag til FB. PR taler med Libbie. 

 

Jørgen 10 minutter  

  

  

10/22  

Revidering af vedtægter for 

støtteforeningen. 

PR har rettet princippet til. Der skal stå at der udpejes 

en revisor.  Der skal stå konti, da der er flere. Godkendt 

 

Vedtægter for 

støtteforening.docx
 

 

Pernille 10 minutter  

  

  

11/22  

Godkendelse af forkortet skoledag for 

4.-9. årgang – samt specialklasser. 

Ansøgning om 2 lektioner konverteres til 2 lærersystem 

på mellemtrinnet, bortset fra i 6 årgang, da de kun er 

en lektion. Vi overvejer om 6. årgang skal have samme 

mulighed. Godkendt. 

 

 

Pernille 5 minutter  

  

12/22  

Evt. KS -Spørgsmål til indskolings forældrevalgte. Hvad 

tænker I i forhold til hjemmeundervisning online.  

SB - Børnene synes det var godt, at få lov til at sidde 

hjemme. Det har fungeret fint.  

-Det virkede som om at det fungerede. Mange opgaver 

hvor børnene skulle rundt i huset. Det kunne være en 

udfordring, når resten af huset også arbejdede 

hjemmefra.  

-Den forkortede skoledag fungerede godt. Det var 

passende skoledag. 

-Børnene manglede det fysiske samvær med 

kammeraterne. 

KS- Personalet har været glade for det. 

 

10 minutter  
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 Punkter til senere møder: 

Klassedannelse efter 6. årgang – februar/marts 2021 

med deltagelse af nogle lærere fra udskolingen. 

SFO 

Orientering om et positivt samarbejde med børnehaven. 

Kortere skoledag. 

Budget 2022. 

Revision af principper – hver gang når vi kan nå det. 

Princip for indsamlinger og sponsorater. 

Værdiregelsæt 

Budget 2022 – februarmødet. 

Overgangen fra børnehave til skole. 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2021.docx

 
 


